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ACTA NÚM. 96 
 

 
 
Comissió d’Afers Acadèmics: 
 
Jennifer Barrero Victorio 
Ian Blanes Garcia 
Andrés Chamarro Lúsar 
Laila Darwich Soliva 
Margarita Freixas Alás 
Isabel Galán Mañas 
Dolors Izquierdo Tugas  (en substitució de 

Maite Martín Ibáñez) 
Oscar Jané Checa 
Enric Marín Otto 
Lurdes Martínez Mínguez (en substitució de 

Marta Bertrán Tarrés)  
Montserrat Masoliver Puig  
Anna Matamala (en substitució d’Olga Torres 

Hostench) 
Anna Morits Yagüe 
Xavier Otazu Porter 
Judith Panadés Martí 
Eva Pellicer Vilà (en substitució de Juan Jesús 

Donaire Benito) 
Tatiana Rovira Faixa 
Ricard Ripoll Villanueva 
Esther Zapater Duque 

A les 9’30 h del dia 28 d’octubre, es reuneixen 
a la Sala de Juntes del rectorat, sota la 
presidència de la vicerectora d’Estudis i 
d’Innovació Docent, María Valdés Gázquez, 
els membres de la Comissió d’Afers 
Acadèmics assenyalats al marge. 

 

S’han excusat d’assistir a la reunió Marta Bertrán Tarrés, Maite Carrassón López de Letona, 
Juan Jesús Donaire Benito, Isidre Gibert González , Maite Martín Ibáñez, Màrius Martínez 
Muñoz, Salvador Navarro Soto, Susana Navas Navarro, Anna Piella Vila, Olga Serradell 
Pumareda i Olga Torres Hostench. 
 
No hi assisteixen Arnau Calsapeu Codina ni Bernat Sánchez Yvern. 
 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Maria Pau Álvarez del Castillo, Joaquim Bernabé 
Ródenas, Francisco Cuevas Ruiz i Maria Espadalé Reballí. 
 
Hi actua com a secretària María Matarredona Santonja, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe de l’Equip de Govern. 
   2.1. Informe de la presidenta de la Comissió 
   2.2. Informe d’altres membres de l’Equip de Govern 
3. Formació continua: Informació sobre la creació de cursos d’especialització.  
 
4. Aprovació de les noves propostes de programació de grau i de màster universitari per al 
curs 2024-2025. 
5: Afers Acadèmics: 
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   5.1. Aprovació, si escau, d’activitats que donen dret al reconeixement acadèmic en els 
graus per al curs acadèmic 2022-2023. 
   5.2. Concessió de premis extraordinaris de titulació del curs 2020-2021, per delegació del 
Consell de Govern. 
   5.3. Modificació del calendari acadèmic del curs 2022-2023, per delegació del Consell de 
Govern.  
   5.4. Aprovació de reconeixement de cicles formatius de grau superior per crèdits d’estudis 
de grau. 
6. Assumptes de tràmit 
7. Torn obert de paraules 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
La presidenta informa sobre els canvis de la comissió, i dona la benvinguda al nou director de 
l’Escola d’Enginyeria. Així mateix, informa sobre els canvis en els vicerectorats i explica que 
la nova vicerectora de Personal Acadèmic és la Maite Carrassón i que la nova vicerectora de 
Qualitat és la Tatiana Rovira. Demana que consti en acta l’agraïment a les persones que han 
deixat els càrrec i dona la benvinguda a les noves incorporacions.  
 
La presidenta excusa l’absència dels degans de la Facultat de Ciències, de Biociències, i de 
Medicina, de les deganes de les Facultats de Traducció i d’Interpretació, de Dret, de la Facultat 
de Ciències Polítiques i de Sociologia i de Veterinària, així com de la directora del Departament 
d’Antropologia Social i Cultural.  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
La presidenta explica que es presenta a aprovació l’acta de la sessió de la Comissió de 22 de 
setembre de 2022. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda aprovar l’acta de la sessió de 
22 de setembre de 2022. 
 
 
2. Informe de l’Equip de Govern 
 
2.1. Informe de la presidenta de la Comissió 
 
Pel que fa a les informacions sobre el Ministeri, la presidenta explica que han aparegut en 
premsa notícies sobre que s’està treballant des del Ministeri de Treball en un Estatut del 
Becari, la qual cosa implica la definició d’un nou marc legal de les pràctiques universitàries. 
Explica que els interlocutors amb els quals s’està treballant són els sindicats i la patronal, i 
que en l’esborrany de que es disposa es regulen alguns aspectes nous, com ara l’obligació 
de les empreses de cotitzar per l’estudiant en pràctiques, en alguns casos el pagament de les 
despeses de desplaçament, i les prestacions com les incapacitats temporals, baixes de 
maternitat, paternitat etc. Continua explicant que a l’esborrany s’estableix que desapareixen 
les pràctiques extracurriculars als tres anys d’entrada en vigor del decret, i que aquest tema 
ha suscitat el rebuig del Ministeri d’Universitats i de la CRUE, la qual ha emès un comunicat 
de premsa pel qual es queixa de que no han estat part de les negociacions i mostra la seva 
preocupació de la possible baixada d’oferta de pràctiques per als estudiants universitaris.  
 
Quant a les informacions de la Generalitat de Catalunya, la presidenta informa sobre els canvis 
en el Govern, i explica que s’ha nomenat Conseller de Recerca i Universitats a Joaquim Nadal, 
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que no hi ha hagut canvis substancials, que hi ha un nou secretari general i que es mantenen 
tant la direcció general de Recerca i la d’Universitats com les subdireccions generals.  
 
Pel que fa a la primera sessió de la CPOA del curs 2022-2023 explica que en l’informe de la 
presidència es va parlar, d’una banda, de la modificació del Màster en Advocacia,  el qual s’ha 
de transformar i ha d’incorporar les funcions de la Procura. Explica que finalment aquest canvi 
es farà via reverificació, i que aquest cas serà tractat com un cas singular i s’adaptarà el 
calendari ad hoc per poder aprovar-lo per al curs 2023-2024. D’altra banda, en relació amb el 
màster que vol impulsar departament de Polítiques Digitals per tal d’incrementar l’oferta 
formativa en el sistema universitari català en l’àmbit de les TIC, informa que es vol potenciar 
aquest nou màster per titulats de l’àmbit de les TIC de nivell de grau, i que des del Departament 
s’havia contactat amb l’UPC, la qual va començar a treballar en el disseny d’una proposta de 
màster orientada a diferents perfils d’entrada però que va quedar aparcada. Afegeix, que la 
DGU va voler involucrar també altres universitats i que la proposta ara és crear un grup de 
treball liderat per la UPC per dissenyar aquest nou màster, i que demanen noms per participar-
hi i ho transmet al  director de l’Escola d’Enginyeria.   
 
La presidenta explica que també a la CPOA es va tractar el tema dels centres adscrits a més 
d’una universitat, arran del Reial decret 640/2021, de 27 de juliol, de creació, reconeixement i 
autorització d’universitats i centres universitaris, i acreditació institucional de centres 
universitaris,  que estableix que els centres adscrits només poden estar adscrits a una 
universitat, tot i que es poden admetre excepcionalitats. Comenta que a la UAB hi ha diversos 
casos d’adscripció a més d’una universitat i que per tal de solucionar el tema els centres han 
de decidir a quina o quines universitats s’adscriuen, i que la DGU contactarà amb les 
universitats una a una per veure quina és la voluntat, tot recordant que es pot fer una petició 
d’excepcionalitat i singularitat.  
 
Igualment, la presidenta informa que en el torn obert de paraules el vicerector de la Universitat 
Ramon Llull es va acomiadar i va fer una intervenció en la que va explicar que havia plantejat 
la reverificació dels graus d’educació proposant una flexibilització de les PAP, de tal manera 
que poguessin ser matèria del pla d’estudis i no un requisit previ per accedir-hi, que havia 
estat verificada per AQU, tot i que aquesta proposta havia de ser acordada per totes les 
universitats i la DGU. Explica que a la junta del CIC el rector de la Universitat Ramón Llull va 
fer una intervenció semblant i recorda que les PAP són proves que no només afecten a l’àmbit 
de l’educació, que serveixen de filtre per accedir a alguns ensenyaments i que és un tema que 
enfronta a les universitats públiques i les privades. Afegeix que de moment cap altra universitat 
s’ha pronunciat, que aquest canvi no s’ha aprovat ni a la CPOA ni a la Junta del CIC i que és 
un tema que s’ha d’aturar.  
 
En relació amb les informacions sobre la UAB, la presidenta informa que del 27 al 30 de 
setembre es va celebrar la fira virtual dels màsters UAB, en la qual es van fer 115 sessions 
informatives, va haver-hi 3805 persones inscrites, van assistir-hi 1007 persones, i que a 
l’enquesta de satisfacció va participar el seixanta per cent de les persones enquestades que 
van valorar majoritàriament com a molt bona l’experiència i que el cent per cent repetiria. 
Afegeix que es faran tres fires virtuals dels màster de la UAB durant l’any 2023. 
 
Finalment, pel que fa a les dades de matrícula, la presidenta projecta un document amb les 
dades bàsiques de matrícula a 20 d’octubre de 2022 referides al grau, als màsters, al  doctorat 
i al programa internacional, i amb la comparativa amb la matrícula del curs 2022/2023. 
Comenta que el document conté un resum centre a centre de la matrícula de nou accés al 
grau, i afegeix que un cop es tinguin les dades definitives s’enviaran als centres.  
 
 
2.2. Informe d’altres membres de l’Equip 
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La vicerectora de Qualitat explica que com a informació prèvia per la Facultat de Dret ja hi ha 
un calendari provisional en relació amb el màster d’Advocacia i Procura i que es preveu que 
es demanaran les memòries entre els mesos de gener i març. Així mateix, explica que s’ha 
rebut un informe favorable de certificació del SIGQ d’aquesta facultat i  demana que consti en 
acta la felicitació a totes les persones que han participat en el procés. Afegeix que ja són 10 
centres de la UAB que tenen una certificació favorable del SIGQ, i que la UAB està ben 
posicionada en aquesta matèria. 
 
Igualment, presenta la planificació que s’ha enviat a l’AQU de les modificacions de títols a la 
UAB, i explica que s’ha fet una distinció entre si només s’adapta l’àmbit o d’altres modificacions 
no substancials o si implica modificacions substancials, que s’han presentat la proposta i que 
s’espera la resposta de l’AQU.  
 
Finalment recorda que és molt important que es mantinguin els terminis de presentació de 
documentació a les comissions, ateses les noves indicacions emeses des del Gabinet Jurídic, 
i explica que la documentació que no arribi en el termini establert no es presentarà a la 
comissió, i demana que s’adaptin els calendaris de reunió dels òrgans d’aprovació dels centres 
perquè la documentació estigui preparada en la data límit. La secretària general afegeix que 
sempre és possible de fer ús del tràmit d’urgència, però que darrera d’això hi ha una vulneració 
dels drets d’informació i que no es poden convertir regles d’excepció en norma, atès que la 
conseqüència podria ser la nul·litat de l’acord.  
 
La vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat informa que els dies 25 i 26 d’octubre va tenir lloc la 
sectorial d’Afers Estudiantils de la CRUE, on es va mostrar el descontent per la publicació al 
mes d’octubre del comunicat de la CRUE en relació amb l’Estatut del Becari i no al mes de 
juliol, quan va haver-hi una reunió de treball en relació amb aquest tema. Explica que després 
de la sectorial es volia fer una roda de premsa que no es va permetre des de la CRUE i que 
es va generar molt malestar entre els participants.  
 
Tot seguit explica que a la sectorial es va tractar el tema de l’Estatut del Becari, el qual crea 
molta incertesa, que es prepara des del Ministeri de Treball amb els representants sindicals, i 
que sembla que s’estan treballant dos documents en paral·lel amb agents diferents i que l’altre 
és un document de Seguretat Social. Continua explicant que a la sectorial va venir una 
persona del Ministeri de Treball i que davant de les queixes va dir que les universitats només 
són una de les parts afectades. Afegeix que els va explicar que l’element clau del document 
és que es volen suprimir totes les pràctiques que no estiguin vinculades als estudis oficials, 
entenent aquests com els estudis de les universitats, la formació professional i els que 
ofereixen els serveis d’ocupació de les Comunitats Autònomes, i que per la resta de pràctiques 
s’entén que hi ha una relació laboral. Afegeix que el que volen és acabar amb el frau, i que 
s’eliminen les pràctiques extracurriculars en un període transitori de tres anys, ja que és aquí 
on està el gran abús de les pràctiques segons el Ministeri. La vicerectora diu que, a més, les 
empreses han de donar una assignació econòmica i que això pot suposar que moltes puguin 
deixar d’oferir pràctiques, i també que moltes titulacions hagin de modificar els plans d’estudis 
per oferir pràctiques curriculars. Afegeix que les universitats es pregunten si haurien de crear 
estructures per poder oferir pràctiques als seu alumnat, i qui es faria càrrec d’aquesta despesa, 
i que la falta de pràctiques podria provocar una teorització dels estudis i un pas enrere en el 
coneixement. Finalment explica que el que vol l’Estatut és establir un conjunt de drets i deures 
de les persones que desenvolupen una activitat formativa però que es considera que aquests 
drets i deures s’han “laboralitzat”  perquè es parla de drets laborals i no educatius i es 
comparen els drets de l’alumnat en pràctiques amb els dels treballadors de les empreses.   
 
La vicerectora informa que a la sectorial també es va parlar de la llei de Convivència 
Universitària, perquè s’han de preparar els mecanismes de mediació de cada centre.  
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Quant a la LOSU, explica que els representants de l’alumnat de la sectorial van mostrar el seu 
descontent davant del tipus de governança de les universitats perquè els deixa amb poca 
representació i perquè els mandats són molt llargs.  
 
Finalment, explica que hi va haver un grup de treball de la sectorial per treballar sobre l’accés 
i l’admissió a la Universitat, en relació amb les noves PAU, i explica que es va parlar 
d’harmonització de calendaris i d’altres aspectes com ara la matrícula.  
 
La presidenta obre un torn d’intervencions, i els membres de la Comissió fan diverses 
intervencions, entre d’altres sobre la manera de desenvolupar a la Universitat la llei de 
Convivència Universitària;  sobre el calendari d’aprovació de l’Estatut del Becari; sobre la 
gestió d’una aplicació per l’avaluació única; sobre la participació de l’àmbit de les Ciències 
Socials i Humanes en el màster impulsat per el departament de Polítiques Digitals; sobre la 
programació de les modificacions de les memòries i la simplificació del full de recursos i sobre 
la possible eliminació de les pràctiques extracurriculars i els perjudicis que això pot comportar. 
 
 
   3.3. Informació sobre la creació de cursos d'especialització. 
 
El secretari tècnic de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica els 
cursos d’especialització que es presenten a informació per al curs 2022-2023.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Considerar-se assabentada de l’aprovació dels cursos d’especialització que 
s’annexen.  
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i de Innovació Docent el seguiment 
d’aquest acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
    
 
4. Aprovació de les noves propostes de programació de grau i de màster universitari per al 
curs 2024-2025. 
 
La presidenta presenta aquest punt de l’ordre del dia i exposa les propostes de programació 
de grau i de màster per al curs 2023-2024 que es presenten a aprovació.  
 
La degana de la Facultat de Filosofia i Lletres demana que es canviï a la documentació la 
informació relativa a la coordinació del Màster Universitari Erasmus Mundus en  Filosofia (s), 
Transversalidad (es) critica (s) y Ecologia (s) de saber (es). PhyTes, atès que aquest màster 
el coordina la UAB i no la UB. S’accepta aquesta modificació.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Informar favorablement sobre les noves propostes de programació de grau i de 
màster universitari per al curs 2024-2025, que s’annexen:  
 
 Grau en Antropologia Social i Cultural 
 Màster Universitari Erasmus Mundus Joint Master Degree (EMJMD) Filosofia (s), 
Transversalidad (es) critica (s) y Ecologia (s) de saber (es). PhyTes 
 Master Universitari en Estudis Anglesos: Perspectives Lingüístiques, Literàries i 
Socioculturals / English Studies: Linguistic, Literary and Sociocultural Perspectives 
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 Màster Universitari Trastorns de la Comunicació i el Llenguatge 
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern per a la seva aprovació, si escau. 
 
 
5. Afers acadèmics  
 
5.1. Aprovació, si escau, d’activitats que donen dret al reconeixement acadèmic en els graus 
per al curs acadèmic 2022-2023. 
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica l’activitat 
susceptible de reconeixement acadèmic que es presenta a aprovació.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar les activitats susceptibles de reconeixement acadèmic per al curs 2022-
2023 en els termes que s'annexen.  
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i Innovació Docent l’execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
5.2. Concessió de premis extraordinaris de titulació del curs 2020-2021, per delegació del 
Consell de Govern. 
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia i llegeix la concessió 
de premis extraordinaris del curs 2020-2021 de la Facultat de Traducció i d’Interpretació.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Atorgar, per delegació del Consell de Govern, els premis extraordinaris de 
titulació per al curs  acadèmic 2020-2021 que s’annexen. 
 
Segon. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l'execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
5.3. Modificació del calendari acadèmic del curs 2022-2023, per delegació del Consell de 
Govern.  
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que d’acord 
amb el que es va acordar en l’anterior sessió de la Comissió es presenta la modificació del 
calendari acadèmic en relació amb l’edició de primavera de la Comunitària UAB del dijous 20 
d’abril, i que l’activitat docent s’interromp només de 13 a 15h com en les altres activitats 
campus.  
 
La vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat explica que aquesta proposta respon a les peticions 
de l’horari al Consell de Govern per la dificultat en la reprogramació dels grups de docència.  
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Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Modificar el calendari acadèmic del curs 2022-2023, en els termes que 
s’annexen.  
 
Segon. Encarregar la vicerectora d’Estudis i d’Innovació Docent l'execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar els presents acords a la vicegerenta d'Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per  fer-los efectius. 
 
 
5.4. Aprovació de reconeixement de cicles formatius de grau superior per crèdits d’estudis de 
grau. 
 
El cap de l’Àrea d’Afers Acadèmics presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica el 
reconeixement de cicles formatius de grau superior per crèdits d’estudis de grau que presenta 
l’Escola EINA.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar el reconeixement de cicles formatius de grau superior per crèdits 
d’estudis de grau, en els termes que s’annexen.  
 
Segon. Encarregar al vicerectora de Qualitat i d’Acreditació Acadèmica l’execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
6. Assumptes de tràmit  
  
Els membres de la Comissió no presenten cap assumpte en aquest punt de l’ordre del dia.  
 
 
7. Torn obert de paraules 
 
La degana de la Facultat d’Economia i Empresa agraeix que s’hagi rectificat l’horari de la 
Comunitària de primavera.  
 
 
A les 10:51 h a presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
La secretària         Vist i plau 
           La presidenta 


